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M A G Y A R S Z O C I A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

™ " 8 S Koszigin Ottawában 
Jan Fajtikot 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kára hétfőn fogadta Jan 
Fojtikot, Csehszlovákia Kom-
munista Pártja Központi Bi-
zottságának titkárát. A szí-
vélyes, elvtársi hangulatú 
megbeszélésen részt vett 
Aczél György, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Központi Bizottság tit-
kára. (MTI) 

Péter János 
hazaérkezeit 
New Yorkból 

Vasárnap a késő esti órák-
ban Péter János külügymi-
niszter — aki az ENSZ-köz-
gyűlés 26. ülésszakának 
munkájában részt vevő ma-
gyar delegációt vezette — 
hazaérkezett New Yorkból. 
Fogadására a Ferihegyi re-
pülőtéren megjelent Púja 
Frigyes, a külügyminiszter 
első helyettese, Csatorday 
Károly külügyminiszter-he-
lyettes, valamint a Külügy-
minisztérium több vezető 
munkatársa. 

Megkezdődtek a szovjet—kanadai 
tárgyaiások 

Alekszej Koszigin, a Szov- Eiliott Trudeau között. A 
jetunió Minisztertanácsának két államférfi a kanadai par-
elnöke Pierre Trudeau ka- lament épületében találko-
nadai miniszterelnök meghí- zott. A barátságos és őszin- , 
vására vasárnap este hivata- te légkörű tárgyalások során l a n o s 

los látogatásra Kanadába ér- Koszigin és Trudeau véle- elősegítéséért, az Európában 
kezett. A miniszterelnök kí- ményt cserélt a kölcsönös ér- állomásozó fegyveres erők 
séretének tagjai között van deklődésre számottartó nem-
Dzsavahisvili, a Grúz Szocia- zetközi problémák széles kö-
lista Szövetségi Köztársaság rében. 
Minisztertanácsának elnöke, , . „ „ „ , . , 
Guzsenko, tengeri flotta- £ targyalasok folytatod-
ügyi miniszter, Kozirev kül-
ügyminiszter-helyettes és Alekszej Koszigin, akinek 
Misznyik, a Szovjet Állami személyében először látogat 
Tervbizottság elnökhelyette- ily magas rangú szovjet ve-
se. zető Kanadába, október 20-

A szovjet és kanadai zász- ^ f
t e

K
r t ó z k o d i k , . Ottawában. 

ÍÍJ.V,:.-,. —r.i^A Október 20-a utan a Szovjet-
unió Minisztertanácsának el-

sült Államok előtt, hogy a 
Szovjetunió kész maximális 
erőfeszítéseket tenni az álta-

feszültségcsökkentés 

csökkentéséért, és a Kanada, 
valamint az Egyesült Álla-
mok részvételével tartandó 
európai biztonsági értekezlet 
összehívásáért. 

Magyar küldöttség 
utazott Ulánbátorba, 

a KGST könnyűipari 
állandó bizottságának ülésére 

Keserű Jánosné könnyű- ülésére készül. Ezen az üléJ 
ipari miniszter vezetésével sen 14 kérdéscsoportot tűz-
hétfőn magyar delegáció nek napirendre. Közülük a 
utazott Mongóliába, a KGST legfontosabbak, a KGST 25. 
könnyűipari állandó bizott- ülésszakán ho^ptt határoza-

és 24. tok végrehajtása a könnyű-
sorra iparban és az integráció ki-

bontakoztatása a könnyűipar 
több fontos ágában. 

Az ulánbátori ülésen 
köny- megállapodást készítenek elő 
általá- a szintetikus bőr kutatási 

ban évente kétszer találkoz- koordinációs központ létre-
nak és a bizottság most 15. hozásáról. (MTI) 

ságának október 20. 
között Ulánbátorban 
kerülő ülésére. 

A KGST-országok 
nyűiparának vezetői 

lókkal feldíszített repülőté-
nöke Montrealba, Vancou-ren Koszigint Trudeau mi-

niszterelnök, Sharp külügy-
miniszter és több más hiva- verbe, Edmontonba és To-
talos személyiség fogadta. Az rontóba látogat, majd októ-
Ottawa mellett levő uplandi ber 25-én Torontóból vissza-
repülőtéren Trudeau minisz- utazik Moszkvába, 
terelnök melegen üdvözölte A z A F P Koszigin látoga-
az IL—62-es repülőgépből tását összefüggésbe hozza a 
kiszálló Koszigint és kísére- v U á g n é g y kontinensén ki-
tének tagjait. Ezt követően bonlakozott nagyméretű 
felhangzott a Szovjetunió és s z o v j e t diplomáciai offenzí-
Kanada himnusza, majd Ko- vával, amelynek célja az ál-
szigin Trudeauval együtt el- talános feszültség csökkenté-
haladt a felsorakozott dísz- s e A z A F P hírügynökség 
század előtt szerint a Szovjetunió de-

Hétfőn Ottawában meg- monstrálni kívánja az egész 
kezdődtek a tárgyalások világ, a NATO-országok, 
Alekszej Koszigin és Pierre Nyugat-Európa és az Egye-

Újabb MSZBT-
tagcsoportok 

Hétfőn, tegnap a Magyar Nagy Mária, a társaság fő-
Néphadsereg központi klub- titkára, továbbá az MSZMP 
jában ünnepi külsőségek kö- Központi Bizottságának, a 
zött nyújtották át a Magyar budapesti pártbizottságnak 
—Szovjet Baráti Társaság és a megyei pártbizottságok-
168 új tagcsoportjának a tag- nak több képviselője. Ott 
sági jogaikat megerősítő ok- volt I. Bagyul, a budapesti 
levelet. szovjet nagykövetség elsőtit-

Az ünnepségen részt vett kára is. 

fi „Heggyógyítják 
a 277-es kutat 

A 277-es algyői kút kitö- be, s akkor a 277-es kutat 
rését — mint jelentettük - újból munkára fogják. Az 
többek között robbantással alsó, mélyebb rétegből ola ; 
fojtották el az olajbányá- jat termelnek, míg a felső 
szdk. Az e célra szolgáló rétegbe — ahonnan a gáz ki-
rúd alakú robbantószerkezet, tört — vizet préselnek, 
a torpedó, 1930 méter mély-

Az NSZEP-
küldöttség 
Budapesten 

Az MSZMP Központi Bi-
zottságának meghívására 
hétfőn pártmunkásküldött-
ség étkezett Budapestre, a 
Német Demokratikus Köz-
társaságból Johannes Hör-
nignek, az NSZEP Központi 
Bizottsága tagjának, a KB 
osztályvezetőjének vezetésé-
vel. 

A küldöttséget a Ferihe-
gyi repülőtéren' Nagy Mik-
lós, a KB osztályvezetője fo-
gadta. Jelen volt Kari Hei-
land, az NDK budapesti 
nagykövetségének tanácsosa. 
(MTI) 

ségben szaikította át a kút 
acélcsövét Vajon ez azt je-
lenti, hogy a több millió fo-
rint költséggel lemélyített 
fúrás most már használha-
tatlanná válik? Helyette új 
ponton kell megfúrni az al-
győi mezőt? 

Amint a helyszínen meg-
tudtuk, a 277-es számú kút 
gyógyítását máris megkezdte 
a Szegedi Kőolajfúrási Üzem 
egyik brigádja. Szombaton 
és vasárnap kútjavító be-
rendezést vontattak a kitö-
rés helyére, s fölállították az 
ehhez szükséges acéltornyot 
is. A tervek szerint először 
a sérült béléscsövet emelik 
ki, majd hibátlannal pótol-
ják. A munka előrelátható-
lag két hét múlva fejeződik 

Az árakról, a jövedelmekről 

A terveknek megfelelően 
épül a biológiai intézet 

Csaknem egy éve adták át 
rendeltetésének a Magyar 
Tudományos Akadémia Bio-
lógiai Intézetének egyik fő-
épületét Üjszegeden. A DÉL-
ÉP dolgozói azóta is min-
dent megtesznek, hogy az 
első sikeres átadást kövesse 
a többi; a kormány által 
kiemelt beruházásban ké-
szülő fontos, tudományos in-
tézmény az élőírt határidő-
re, 1973-ra teljesen elkészül-
jön. 

Az építkezésen az első pil-
lantásra is meggyőződhet a 
látogató arról, hogy a hideg-
re fordult időjárás sem za-
varta meg a munkát. A so-
ron levő feladatot, a közpon-
ti szolgálati épületet megál-
lás nélkül alapozza az épí-
tésvezetőség egyik brigádja. 
Ez az épület lesz a biológiai 
intézet talán legszemreva-
lóbb létesítménye. A diáko-
kat, a tanárokat, a vendége-
ket hatalmas előcsarnok, jól 
felszerelt ruhatár fogadja 
majd. Itt kapnak helyet a 
szociális berendezések, vala-
mint itt működik majd az 
intézet könyvtára, olvasóter-
me, s több élőadóterme. A 
háromszintes épületrészt 
nagy gonddal veszik körül 
az építőmunkások. Mint 
mondják — „itt is születik 
meg a vélemény az építők 
munkájáról". Kéri Kálmán, 
az MTA biológiai intézeté-
nek építésvezetője arról tá-
jékoztatott, hogy a labora-
tóriumi főépület szerkezet-
szerelésében sincs késés. Két pet. Az elképzelések sze- ÉP és az intézet fölépítésé« 
szint van hátra, és tető alá rint körülbelül 150 ember nek felelőse — az MTA Ku« 
kerül a kilencemeletes la- dolgozik majd a belső mun- tatási Ellátó Szolgálat —• 
boratórium. A DÉLÉP ter- kólátokon, a vezetékek sze- között nagyon jó az együtt-
vei szerint ezt a munkahe- relésén, szigetelésén, a bur- működés, az összes vitás 
lyet téliesítik, s az elkövet- kolásokon stb. kérdéseket eddig mindkét 
kezendő hónapokban a szak- A b i o I Ó „ i a í i n t é z e t m á s o _ fél számára megnyugtatóan 
ipari és a szerelőipari brigá- d i k é p í t é s i ü t emének har- s i k e r ü J t rendezni, 
dók veszik át itt a főszere- madik feladata, az izotóp- Természetesen nemcsak a 

laboratórium fogadószintjé- szakmai feltételek meghatá-
nek elkészítése szintén jól rozóak, haem a munkások 
halad, a munkások hamaro- körülményei, szociális ellá-
san befejezik a monolit ele- tása. A biológiai intézet épí-
mek betonozását, s folytat- tése talán azért is halad jól, 
ják a szerelést. Kedvező, m e r t a DÉLÉP fűtött öltö-

zőről, ebédlőhelyiségről gon-

Metzger Károly {elvétol* 

A közponii laboratórium építés közben 

A K S H je lentése 
A KSH most közzétett tá- kedett, mint az előző évek- kíséri, hogy a lakosság főbb 

jékoztatása szerint a fogyasz- ben, ezen belül azonban 
tói árak az első félévben át- a gyermek-, az átmenet), 
lagosan 1,4 százalékkal vol- a ballon- és egyéb kabá-
tak magasabbak, mint egy tok átlagosan 7—8, gyer-
évvel korábban, vagyis a mekpulóverek 9 százalék-
növekedés üteme tovahbra is fcai lettek drágábbak, 
a megengedett keretek kö- u g y a n a k k o r a s z a n d a ! o k é s 
zott maradt. k ö t ö t t i n g e k 3 i l l e t v a 7 s z á_ 

Egyes cikkcsoportokon be- zalékkal lettek olcsóbbak. Az 
lül az árszínvonal általános idényjellegű cikkek közül a 
alakulásához képest nagyob- baromfi, a tojás, a hízott ser-
bak voltak a különbségek. A tés olcsóbb, a burgonya, a 
ruházati cikkek ára oéldául a gyümölcs dra- s a nyugdijak évenkénti két-runazati cikkek ara peidaui gáfc)b v£>u> m i n t tevaly százalékos emelése is fede-
átlagosan 1,8 szazalekkal, te- A KSH a háztartás-statisz- zetet nyújt az árnövekedések 
hát kisebb mértékben emel- tikák alapján figyelemmel kiegyenlítéséhez. (MTI) 

rétegei általában miből 
mennyit vásárolnak. Eszerint 
a munkások vásárlásai 1,4, a 
szellemi foglalkozásúaké 1,5, 
a parasztságé és a kettős jö-
vedelműeké 1,3, a nyugdí-
jasoké pedig 1,6 százaiéilkai 
drágultak egy év alatt. 

A dolgozók jövedelmei, is-
mert módon, ennél jóval 
nagyobb mértékben növe-
kedtek. 

adott energiatelep, a kazán-
ház már működik és meg- doskodott a munkahely kö-
oldja az átadott épületrész zelében. Ezzel is magyaraz-
fűtését. S ugyancsak segíti ható, hogy itt nem küzdenek 
a beruházást, hogy a DÉL- munkaerőhiánnyal. 

Farmakológus kongresszus 
Hétfőn a Magyar Tudomá- farmakológia (gyógyszertan) 

nyos Akadémia dísztermé- világszerte ismert művelője 
ben nagyszámú magyar és nyitotta meg, majd dr. Knöll 
külföldi résztvevő jelenlété- József professzor, a Magyar 
ben megnyitották a Magyar Farmakológiai Társaság el-
Farmakológiai Társaság el- nöke mondott beszédet, 
ső kongresszusát. A tudorná- Dr. Szabó Zoltán egész-
nyos eseménysorozatot dr. ségügyi miniszter köszöntöt-
Issdkutz Béla akadémikus, a te ezután a kongresszust. 


